

PRESIDENT'S MESSAGE

July 14, 2023

Members Open Forum

Thirty-one members of CALL/ACBD participated in the Members Open Forum that took place on Wednesday, June 28, 2023. It was an opportunity to raise a number of issues related to the association, while some members provided their feedback about our first in-person conference after the pandemic. Rest assured that your feedback was well taken and we are working on answers to the questions/suggestions that were raised.

Strategic Plan

Members of the Executive Board are working on finalizing the language of the strategic plan document.

New Chairs and Co-Chairs Meeting

In order to facilitate a smooth transition to their roles, a meeting of new Chairs and Co-chairs of Committees and SIGs will be scheduled in the coming months. Please look out for announcements from the National Office.

BIALL 2023 Conference

Last month, I had the opportunity to represent CALL/ACBD at the 54th Annual Course and Meeting of the [British & Irish Association of Law Librarians](#) in Belfast, Northern Ireland. It was wonderful to meet members of our sister association during their second in-person event since the start of the pandemic. I was warmly received by President Julie Christmas, Past President Diane Miller and other members of their Council.

The topics covered at the sessions were timely and engaging. My takeaway from this conference is that across the sectors of law libraries, we are all experiencing the same kind of issues ranging from financial, reorganization to vendor relations. And with so many other challenges and developments, we continue to thrive and excel.

Members of BIALl are looking forward to collaborating with CALL/ACBD for future initiatives. Please reach out to me if you have any ideas.

Members Forum

On Friday July 7, 2023 we launched the new CALL/ACBD Members Forum. I am excited and look forward to the many networking and learning opportunities on the platform. Please reach out to the [National Office](#) if you're experiencing any problems.

We are deeply grateful to Susan Jones for managing the CALL-L Listserv over the years! Note that CALL-L will be closed on Friday July 14, 2023.

Wishing everyone a happy and relaxing summer! Stay hydrated and take care.

Yemisi Dina

President, CALL/ACBD

MOT DU PRÉSIDENT

Le 14 Juillet 2023

Discussion ouverte pour les membres

Trente et un membres de l'ACBD/CALL ont participé à la discussion ouverte pour les membres qui a eu lieu le mercredi 28 juin 2023. Ce fut une occasion pour ces derniers de soulever certaines questions touchant l'association, alors que d'autres ont donné leur avis sur notre premier congrès en personne post-pandémie. Soyez assurés que vos commentaires ont été pris en compte et que nous travaillons à répondre aux questions soulevées et suggestions formulées.

Plan stratégique

Les membres du conseil exécutif sont sur le point de terminer la rédaction du plan stratégique.

Réunion destinée aux nouveaux et nouvelles président(e)s et coprésident(e)s

Afin de faciliter la transition vers leur nouvelle fonction, une réunion sera organisée dans les prochains mois à l'intention des nouveaux et nouvelles président(e)s et coprésident(e)s de comités et de groupes d'intérêt spéciaux (GIS). Surveillez les informations à venir du bureau national.

Congrès 2023 de la BIALL

J'ai eu l'occasion le mois dernier de représenter l'ACBD/CALL au 54^e congrès de la [British & Irish Association of Law Librarians](#) tenu à Belfast, en Irlande du Nord. J'ai été enchantée de rencontrer les membres de notre association sœur dans le cadre de leur deuxième événement en présentiel depuis le début de la pandémie. J'ai été chaleureusement accueillie par la présidente Julie Christmas, la présidente sortante Dianne Miller et d'autres membres de leur conseil.

Les sujets abordés au cours des séances étaient d'actualité et intéressants. Ce que je retiens de ce congrès, c'est que nous éprouvons les mêmes problèmes dans tous les secteurs des bibliothèques de droit, qu'il soit question de finances, de réorganisation ou de relations avec les fournisseurs. Et malgré les nombreux autres défis et changements, nous continuons de prospérer et d'exceller.

Les membres de la BIALL sont impatients de collaborer avec l'ACBD/CALL dans le cadre de futures initiatives. N'hésitez pas à me contacter si vous avez des idées.

Forum en ligne pour les membres

Nous avons lancé le nouveau Forum en ligne pour les membres de l'ACBD/CALL le vendredi 7 juillet 2023. Je suis très enthousiaste et je me réjouis à la perspective des nombreuses possibilités de réseautage et d'apprentissage qu'offre cette plateforme. N'hésitez pas à communiquer avec le bureau national en cas de difficultés.

Nous remercions énormément Susan Jones d'avoir géré la CALL-L listserv depuis des années! Veuillez noter que cette liste de diffusion sera mise hors service le vendredi 14 juillet 2023.

Je vous souhaite un bel été reposant. Restez bien hydratés et prenez soin de vous !

Yemisi Dina

Présidente, CALL/ACBD

Scholarships & Awards Committee

The scholarships and awards committee is inviting applications for the [James D. Lang Memorial Scholarship](#). The scholarship is intended to support attendance at a continuing education program and is open to members of CALL/ACBD who have been in good standing for a minimum of twelve months. Applications for this scholarship are considered twice a year with the next deadline being August 1, 2023.

A Cataloguing Code of Ethics

Virtual Events

The Cataloguing Code of Ethics Review Working Group of the CFLA-FCAB is hosting two virtual presentations (one in English and one in French) on July 19, 2023, to facilitate discussion around, and solicit nationwide feedback on, the [Cataloguing Code of Ethics](#).

Register [here](#) for the virtual English event on July 19 at 10AM Vancouver - 1PM Montreal - 2:30PM St. John's

Register [here](#) for the virtual French event on July 19 at 11:30AM Vancouver - 2:30PM Montreal - 4PM St. John's.

Survey

You are invited to participate in a Canada-wide survey of library and information professionals regarding [the Cataloguing Code of Ethics](#). The survey is open to all those in the library and information sector in Canada, regardless of level of education, job title, or affiliation. To participate in this survey, [please click here](#).

Code d'éthique du catalogage

Présentations virtuelles

Le Comité d'examen du Code d'éthique du catalogage du FCAB-CFLA vous invite à participer à l'une des présentations virtuelles (une en anglais et une en français) le mercredi 19 juillet 2023 qui font partie du processus de consultation nationale entre des professionnel.le.s en bibliothèque à travers le pays.

Inscrivez-vous à l'évènement virtuel en anglais le 19 juillet à 10h00 à Vancouver - 13h00 à Montréal - 14h30 à St. John's, [en cliquant ici](#).

Inscrivez-vous à l'évènement virtuel en français le 19 juillet à 11h30 à Vancouver - 14h30 à Montréal - 16h00 à St. John's, [en cliquant ici](#).

Sondage

Vous êtes invité.e à participer à un sondage pancanadien auprès des professionnels des bibliothèques et de l'information concernant [le Code d'éthique du catalogage](#). Le sondage est ouvert à tous ceux et celles qui travaillent dans le secteur des bibliothèques et de l'information au Canada, peu importe le niveau d'études, le titre du poste ou l'affiliation. Pour participer à cette sondage, [veuillez cliquer ici](#).

CALL/ACBD VLC Webinar: Negotiating Tips and Tricks

Date: Wednesday July 26

Time: 1pm - 2:30pm EDT / 10am - 11:30 am PDT / 2pm - 3:30pm ADT

Please click on [the link](#) to register for the webinar.

Description:

Contract negotiations have evolved and are now more complex than ever. Listen to experienced colleagues discuss today's negotiation landscape with practical takeaways.

Objectives:

In this session, you will learn:

- general approaches and strategies in negotiating contracts
- general contract language to watch out for and strategies for responding
- how to get support

We will also have moderated break out groups by type of library.

Academic librarians: please invite collections librarians who purchase legal materials for your institution!

We look forward to seeing you!

Knowledge Management SIG Update

We are pushing forward to September 2023 and beyond!

Your current co-chairs would **LOVE** if we could have additional support to help and plan meetings. Even new ideas, suggested speakers would be immensely welcome - we can do the rest.

Come on down!

On May 24th The KM SIG managed to pack quite a bit into their annual Business Meeting on May 24th. Topics discussed included:

- An initial scholarly taxonomy:
- Evaluating AI tools and
- KM education and onboarding strategies

Enjoy the rest of the summer.